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 Godišnja skupština EFORT-a održana je u Copenhagenu 31. svibnja 2011. godine, 

neposredno pred početak 12. EFORT kongresa, pa će ovdje sažeto biti prikazana bitnija i za 
nas važnija događanja. 

Skupština EFORT-a 2011. godine započela je prihvaćanjem zapisnika prethodne 
Godišnje skupštine EFORT-a održane u Madridu 01. svibnja 2010. godine, u kojem je, uz 
ostalo, pod točkom 3. zapisano kako je Hrvatsko ortopedsko društvo (CrOS) HLZ-a 
jednoglasno prihvaćeno u članstvo EFORT-a kao punopravno nacionalno društvo.  

Predsjednik EFORT-a prof. dr.sc. Miklós Szendröi uz pozdravne riječi govorio je o 
zadacima u budućem radu, pa navodi da će se pripremiti standardi ortopedske edukacije 
kao i postupaka u skrbi bolesnika. Uz ovaj zadatak se planira provesti i harmonizacija 
ortopedskih edukacijskih programa obzirom danas postoje vrlo različite prakse u zemljama 
članicama EFORTa. O edukacijskim programima iz ortopedije diljem Europe s vrlo 
različitim programima edukacija specifičnim za razne članice EFORT-a raspravljalo se je 
na Strateškom sastanku Godišnje skupštine EFORTa gotovo cijelo prije podne isti dan a 
poznato je kako još uvijek nema krovne preporuke EFORTa o jedinstvenom edukacijskom 
programu.  

Uz zadatake za naredno razdoblje predsjednik EFORTa istaknuo je u nastavku 
izlaganja i na važnost i određene financijske pogodnosti za članove EFORTa u vidu 
određivanja dva iznosa kotizacija za sve aktivnosti, prvenstveno za kongrese, znači jednu 
višu kotizaciju za one koji nisu članovi EFORTa, te jednu nižu kotizaciju samo za članove 
EFORT-a. Upravo iz tog razloga u budućnosti će se voditi još objektivnija regulacija 
plaćanja financijskih obveza raznih aktivnosti primarno kroz pripadnost i članstvo u 
odgovarajućem nacionalnom ortopedskom društvu, članu EFORTa. To je ujedno i prilika 
da se još jednom napomene svim članovima HOD-a HLZ-a kako je pristup na sve 
aktivnosti u okviru EFORTa kroz članstvo u nacionalnom ortopedskom društvu korisniji i 
mnogo isplativiji, jer tek tako individualna osoba postaje i član krovne ortopedske 
organizacije EFORT. 

U nastavku Godišnje Skupština EFORT-a 2011. godine održana su uobičajena 
glasovanja u okviru izbora i napredovanja pojedinih članova Izvršnog odbora EFORT-a, a 
nakon toga su iznesena izvješća članova Izvršnog odbora na položaju voditelja 
odgovarajućih područja djelovanja i aktivnosti EFORT-a. Svi pokazatelji govore o još 
respektabilnijoj funkciji EFORTa na svim razinama Europske zajednice, pa tako i u 
okvirima zakonsko-političke razine. 
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Važna i za nas osobito poučna bila je rasprava tijekom ove Godišnje skupštine 
EFORTa 2011. godine, tijekom koje su predstavljena društva, kandidati za prijam u 
EFORTu kao nacionalni članovi. Prijavljena su bila tri društva – po jedno iz Makedonije, iz 
Bjelorusije, te jedno iz Hrvatske. Iza obvezatnog službenog predstavljanja društva od strane 
predstavnika, pa zatim neposrednog glasovanja svih delegata skupštine, društvo iz 
Makedonije i društvo iz Bjelorusije jednoglasno su prihvaćena u članstvo EFORTa. 
Nasuprot tim pozitivnim izborima za dva društva, Hrvatsko traumatološko društvo 
Hrvatskog liječničkog zbora (HTD HLZ-a) iza službenog predstavljanja i naknadne 
rasprave nije prihvaćeno u članstvo EFORTa, već je taj izbor odgođen, za neko buduće 
vrijeme. 

Tijek brojnih a često i burnih rasprava nazočnih delegata u svezi ovog dijela izbora 
novih članova EFORTa bio je pak za nas intrigantan i poučan iz više razloga o kojima Vas 
detaljnije izvještavam. Treba istači kako bit pitanja ulaska Hrvatskog traumatološkog 
društva HLZ-a u EFORT uopće nije bio broj stručnih društva iz naše zemlje, jer je 
nazočnost u članstvu EFORTa za više društva iz jedne zemlje službeno omogućeno i jasno 
određeno Statutom i pravilnicima EFORTa. Pozitivni zakoni EFORTa dopuštaju nazočnost 
više društva iz pojedine zemlje, ali s uvijek fiksnim brojem od dva nacionalna delegata, pa 
se broj društva ističe kao slobodno demokratsko pravo svake pojedine zemlje, pa tako 
unutar EFORTa već ima od ranije i drugih zemalja s više društva što je opće poznati javni 
podatak.  

Nakon službenog i obvezatnog usmenog izlaganja predsjednika Hrvatskog 
traumatološkog društva HLZ-a, a što je jednako ranije i naše Hrvatsko ortopedsko društvo 
HLZ-a izvršilo prošle 2010. godine u Madridu, kao i sva društa iz svake zemalje članice 
EFORTa, oglasio se je predstavnik HUOT-a koji je u svezi njihovog primanja u članstvo 
odmah istakao negativne primjedbe. Naknadno se je odmah razvila diskusija od strane 
delegata velikih ortopedskih zemalja s pitanjima koja su osobito važna i značajna za 
ortopediju - da li izbor nekog traumatološkog društva u EFORT znači dozvolu za otvoreni i 
slobodni ulazak u članstvo za sve traumatologe? Ponavljam još jednom kako dakle bit 
pitanja primanja Hrvatskog traumatološkog društva HLZ-a u EFORT uopće nije bio broj 
stručnih društva konkretno naše zemlje, čime je jedan zapravo želio spriječiti članstvo 
trećega u EFORTu. Bitno pitanje cjelokupne rasprave bilo je da se time dozvoljava ulazak 
u EFORT svim traumatolozima, a to su, po tumačenju nacionalnih delegate, primjera radi 
neurotraumatolozi, torakalni traumatolozi, abdominalni traumatolozi ili svi preostali 
traumatolozi, a time su dakle konkretno obuhvaćeni specijalisti opće kirurgije visceralni 
traumatolozi! Nasuprot tome, naglašavano i javno je isticano cijelo vrijeme rasprave 
nacionalnih delegata kako EFORT u svoje članstvo prihvaća samo traumatologe 
lokomotornog sustava! Delegati EFORT zakonski dakle zastupaju, izrečeno je, kriterij kako 
je najvažnije pitanje za primitak u članstvo u biti odgovarajući program i duljina trajanja 
edukacije primarno, naglašavaju, na polju traume sustava za kretanje. Naglašeno je ako se 
netko bavi traumom sustava za kretanje i izvodi s time u svezi liječenje, to ne znači da je za 
takav rad adekvatno u cijelostri educiran i stvarno u cijelosti kompetentan. Na kraju opisane 
rasprave brojnih delegate, u trajanju od gotovo pola sata, a što je kako kažu dugogodišnji 
članovi rijetki presedan na Godišnjoj skupštini EFORT-a, donesen je zaključak o odgodi 
rasprave u svezi pitanja prihvaćanja HTD HLZ-a u članstvo EFORT-a, kako se ne bi 
napravila pogreška koja može jednog dana biti za ortopediju. Delegati EFORT-a 
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jednoglasno i javno su glasovanjem zaključili da stav EFORTa o prihvaćanju u članstvo 
nekog traumatološkog društva nije u cijelosti na odgovarajući način solidno pripremljeno. 
Tijela EFORTa zasigurno će o navedenom pitanju raspravljati i predložiti odgovarajuće 
ispravno rješenje. 

 
U svom usputnom osobnom komentaru želim naglasiti kako su nacionalni delegate 

EFORTa zapravo izrekli i potvrdili stav koji ne jednom objašnjavamo i koristimo u prikazu 
odnosa ortopeda i traumatologa u nas. U svojoj edukaciji specijalisti ortopedije imaju 
cjelokupnu i kompetentnu edukaciju iz traumatologije sustava za kretanje, ona je 
ukorporirana adekvatnim edukacijskim programom i vremenskim trajanjem u okviru 
specijalizacije, a što nije u pravilu istovjetno s edukacijom općih kirurga, naglašavam 
uvaženih i cijenjenih kolega, iz područja sustava za kretanje. Poznato je brojnim 
ortopedima u brojnim zdravstvenim ustanovama raznih kategorizacija, kako u raspravama s 
kolegama koji se bave traumom sustava za kretanje ne jednom započinju razgovori prvo 
između jednog ortopeda i jednog kirurga traumatologa. ali kada nastupi nastavak razgovora 
na slijedećoj razini odjednom se razgovori vode između jednog ortopeda s jedne strane i 
mnogo više kirurga s druge strane, među kojima su i visceralni traumatolozi, a što dovodi 
do neizbježne neravnopravnost kod zbrajanja glasova. Nacionalni delegati su također 
izrekli i potvrdili princip i spoznaje ako se netko bavi traumom lokomotornog sustava i 
izvodi s time u svezi određeno liječenje, to ne znači da je u cijelosti za takav rad i 
adekvatno tj. priznato educiran u odgovarajućim centrima kroz odgovarajuće vrijeme 
trajanja edukacija, a time i stvarno u potpunosti kompetentan za traumu sustava za kretanje. 

Vjerujem kako će ovaj izvještaj i komentari mnogima koristiti i pomoći u savjesnom 
razumijevanju ili objašnjavanju ne rijetko zamagljene realnosti u odnosima struka koje se 
bave sustavom za kretanje. 

A za kraj nekoliko podataka o našoj nazočnosti na 12. Kongresu EFORTa. U radu 
kongresa sudjelovala je 71 zemlja, praktički cijeli svijet, sa ukupno 3.364 abstrakta. 
Predstavnici Hrvatske imali su 14 (0,42%) abstrakta. Po tom broju bili smo 32. zemlja u 
redoslijedu po broju abstrakta. Imali smo dva usmena predavanja, te jednog znanstvenog 
savjetnika u odabiru prijavljenih sažetaka. Vjerujem da će naša brojčana, a napose stručna 
nazočnost, biti još veća i bolja slijedeće godine na 13. Kongresu EFORTa u Berlinu 2013. 
godine na koji Vas organizatori pozivaju, a što sve možete vidjeti na internetskim 
stranicama www.efort.org  

 
 


